
 

 Zasedání č. 2 Číslo materiálu:   

Komise: Komise pro životní prostředí 

Datum:   13. 2. 2023 v 16 hod Rytířský sál MÚ Kutná Hora, 

Havlíčkovo nám., 1. patro 

Přítomni: 

 

Omluveni: 

 

Neomluveni: 

Tomáš Klail, Lenka Dupalová, Věra Zadražilová, Matěj Suchánek, Martin Hlavatý, 

Nikola Váňová, Soňa Žáčková 

Dalibor Dostál, Jana Karlíčková 

 

 

Gestor: Kateřina Špalková - omluvena 

Příští jednání: 13.3.2023 v 16hod Rytířský sál MÚ Kutná Hora, Havlíčkovo nám. 

 

Návrh usnesení pro RM: 

        

I. jmenuje pana Martina Hlavatého předsedou komise pro životní prostředí 

II. schvaluje předložená pravidla komise pro životní prostředí  

III. bere na vědomí místopředsedkyni komise pro životní prostředí paní Lenku Dupalovou  

IV. bere na vědomí zápis z 2. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 13.2.2023 

      

       

 

1) program jednání komise, včetně krátkého komentáře: 

 

Program:  1. úvod 

  2. pravidla komise, prioritní oblasti 

                    3. volba předsedy komise 

                    4. závěr 

 

 

bod 1. Úvod 

paní Dupalová přivítala členy komise, na úvod proběhlo představení členů komise 

- dotazovala se, jestli byly pro členy ze strany MěÚ odpovědi dostatečné, nebo jestli má někdo 

k zápisu nějaké připomínky 

- zajíždění elektrobusů do centra města – pro pana Suchánka byla odpověď nedostatečná, pan Klail 

navázal, že u elektrobusů jsou údajně větší náklady na provoz a některé uvezou menší počet 

cestujících, než dieselové autobusy, navíc jsou i ty malé, přibližně o 4,5t těžší než dieselové busy, 

tudíž je větší zatížení, otřesy 

- zadržování vody – p.Klail se dotazoval, jestli bude u výstavby u Lidky svedena dešťová voda 

z domů do chystaného mokřadu, vzniklého z původního sklepa bývalého areálu.   Není úplně 

vhodné řešení ponechat vysoké břehy, bez mělčiny na severní straně.   Přímo nad mokřadem má 

být parkoviště a je třeba zamezit, aby se do mokřadu dostaly ropné látky. 

- nesekané plochy – paní Dupalová požádala pana Šestáka o zaslání nesekaných ploch z minulého 

roku, komise se dohodne na příštím zasedání, zda jsou plochy dostatečné, nebo se nějaké přidají, 

dále by chtěla, aby na základních školách proběhla výtvarná soutěž k označení nesekaných ploch, 

jako tomu bylo v předloňském roce 

-přírodní rezervace údolí Vrchlice – p. Klail nutné probrat na příštím zasedání, až bude přítomen pan 

Dostál, snaha sdružení Denemark před několika lety o toto, byl zde problém s plochami akátu.  Prý 

existují dotace na jeho likvidaci. Akáty rostou v údolí Vrchlice místy na skalách a v nynějších 

suchých částech roku mají zhoršené podmínky, díky kterým odchází přirozeně. 

 

bod 2. pravidla komise 

Komise navrhuje vnitřní pravidla fungování /status komise/: 

- komise podává své návrhy Radě města, pokud se pro návrh vysloví nadpoloviční většina 

přítomných členů, 

- pokud se člen komise nezúčastní 3 po sobě následujících jednání bez omluvy, bude komisí 

navrženo Radě města jeho odvolání z funkce člena, 

- komise žádá Radu města o možnost prezentace svých návrhů v případě, že se bude jednat o 

složitější problematiku, 

- pro případ nutnosti rychlého rozhodnutí v období mezi jednáními komise, může proběhnout 

hlasování per-rollam, 



- komise doporučuje Radě města jmenovat členy komise zvoleného předsedu a místopředsedu, 

- komise se bude scházet každé druhé pondělí v měsíci s výjimkou července a srpna, pokud termín 

připadne na státní svátek, zasedání proběhne následující pondělí 

- komise si stanoví rámcový plán činnosti na volební období,  

 

Plán oblastí, kterým se bude komise věnovat: 

- hledání motivace pro občany k lepšímu nakládání s odpady, 

- věnovat pozornost nové výstavbě s ohledem na životní prostředí, první akcí je výstavba LIDL 

v Šipší, 

- ochrana ovzduší (topeniště, úklid komunikací, …), 

- nabídka pomoci investorům při řešení tvorby zeleně na nových výstavbách 
 

bod 3. volba předsedy komise 

na prvním zasedání komise nedošlo k zvolení předsedy, 

na předsedu komise byl navrhnut pan Hlavatý, který byl dlouholetým předsedou komise pro životní 

prostředí, v případě jeho nepřítomnosti povede komisi paní Dupalová jako místopředsedkyně - 

všichni přítomní členové komise souhlasili 

bod 4. různé 

pan Hlavatý – důležité si zvolit pro komisi prioritní oblasti na toto volební období, zásadní vidí 

problém s kvalitou ovzduší – na sídlišti je umístěno měřící zařízení, problém vidí v lokálních 

topeništích, další oblasti jsou ochrana vod, odpady, mikroplasty, 

- komise by se dále měla věnovat výstavbě obchodního domu LIDL, jestli by komisi bylo možné 

zaslat projektovou dokumentaci, aby bylo pro členy komise zřejmé, jak je z pohledu zeleně, 

zpevněných ploch řešeno okolí LIDLU, paní Žáčkova reagovala, že u obchodního domu Tesco budou 

v některých zelených pásech vysazovat vinou révu, určitě by bylo možné s vlastníkem pozemků 

domluvit na další výsadbě zeleně, pan Hlavatý reagoval, že by mohla proběhnout schůzka mezi 

členy komise a vlastníkem pozemku, v případě souhlasu udělat návrh, dohodnout následnou péči a 

požádal paní Žáčkovou o svolání schůzky. 

paní Dupalová – jestli by bylo na odpadkové koše možné umístit víka, aby se zamezilo rozfoukání 

odpadu  

Vyjádření paní Hladíkové: Téměř u všech odpadkových košů ve městě jsou víka. Pouze v centru na 

litinových koších, umístěných na historických lampách, víka nejsou umístěny a výrobce k tomuto 

typu víka nedodává 

 

- chtěla by zaslat vyhodnocení projektu na popelnice na plast a papír, které město poskytlo 

bezplatně občanům (celkový počet popelnic, kolik bylo vydáno, ekonomika projektu, jestli došlo ke 

snížení odpadu), jestli tímto projektem dojde/došlo k úbytku kontejnerů na tříděný odpad na 

kontejnerových stanovištích 

Vyjádření paní Hladíkové: V současné době se dle zákona zpracovává Hlášení o produkci a 

nakládání s odpady za rok 2022. Po odeslání mohou být zaslány komisi podklady k produkci 

odpadů. Nádoby na třídění jsou stále k dispozici občanům – 572 ks na plast a 645 ks na papír. Další 

výdejní dny nádob budou ve dnech 29.3. a 12.4. Ke snížení nádob na třídění papíru a plastu na 

stanovištích kontejnerů zatím nedošlo, pouze bylo odvezeno 80 ks nádob na třídění nápojového 

kartonu a lze tedy předpokládat, že společný sběr plastu a nápojového kartonu zajistí naplněnost 

kontejnerů.  

Celkové náklady na projekt „Navýšení separace odpadů“ jsou ve výši 3 864 740 Kč a z toho dotace 

z OPŽP je ve výši 3 285 029 Kč. 

 

- dotazovala se, jestli bude umístěna popelnice na bioodpad na sídlišti Šipší, pan Hlavatý reagoval, 

že popelnice je přes zimní období uklizena na sběrném dvoře, až začnou svozy, tak bude opět 

umístěna na sídlišti, 

pan Suchánek – na základě dotazu paní Karlíčkové z minulého zasedání, zda bude moci být člen 

komise přihlášen skrze online přenos 

- dotazoval se na hlasování per-rollam, skrze online přenos 

pan Klail – dotazoval se, jak to vypadá s VRT (vysokorychlostní trať) 

 

 

 

 

 

 



 

bod 4. Závěr 

Příští zasedání proběhne dne 13.3.2023 

Zasedání bylo v 17:25 hod ukončeno 

 

Zaslané materiály pro další jednání: 

- usnesení RM a ZM k VRT 

- koordinační situace stavby LIDL 

- mokřady v Rajhradicích 

- zelené střechy 

- podklady pro Údolí Vrchlice 

 

 

 

 

 

2) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

 

 

3) Reakce rady města: 

 

Usnesení č. R/248/23 - Zápis komise pro životní prostředí ze dne 13.2.2023 

Rada města  

I. jmenuje pana Martina Hlavatého předsedou komise pro životní prostředí, 

Zodpovídá: Tivodarová Pavla, vedoucí oddělení         Termín: 13.3.2023 

II. bere na vědomí zápis z 2. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 13.2.2023. 

 

Zapsal: p. Milan Šesták   Elektronicky ověřil: členové komise 

 


